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SDĚLENÍ K ŽÁDOSTI O POSKYTNUTÍ INFORMACÍ 
 

Odpověď na žádost o poskytnutí informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o 
svobodném přístupu k informacím, v platném znění ohledně posudku na stav stromů v Předbořicích: 
 
Vzhledem ke skutečnosti, že se na Obec Kovářov opakovaně obracejí občané se žádostí o pokácení 
lip u kostela v Předbořicích, požádala obec zdejší odbor životního prostředí o zprostředkování 
návštěvy dendrologa z Agentury ochrany přírody a krajiny ČR, za účelem odborného 
posouzení zdravotního stavu předmětných lip.  
Dne 16. února letošního roku při příležitosti posouzení zdravotního stavu stromů v Milevsku navštívil 

také Předbořice a provedl zde prohlídku předmětných stromů. Z prohlídky nebyl pořizován 
oficiální zápis a nebylo požadováno oficiální písemné stanovisko.   
   
V rámci prohlídky se ke stavu lip u kostela následovně:  
 
4 lípy u domu čp. 61 – jedná se o lípy ve zhoršeném zdravotním stavu, napadené bakteriální 
chorobou, hnilobami, zatím bez většího rizika vyvrácení, dle ale vysazené velmi blízko 
domu (necelý metr), což s velkou pravděpodobností může způsobovat narušení domu. 
 
1 lípa u domu čp. 39 – v kmeni se nalézají dutiny, ve kterých hnízdí ptáci. Zde je pravděpodobnost, že 
výkaly, které ptáci zanášejí do kmene, budou způsobovat hniloby v kmeni, čímž se snižuje stabilita 
stromu. Vzhledem k poměrně subtilní koruně riziko pádu stromu není velké, ale do budoucna je lípa 
na svém stanovišti v blízkosti domu neperspektivní.  
 
Celkově stav stromů v lokalitě u kostela považuje za dost špatný (kromě jedné lípy v levém 
rohu u kostela). Stromy byly špatně zapěstované, hustě vysazené, vysoko vyvětvované, jsou 
napadené bakteriální chorobou a hnilobami. Zatím nejsou nestabilní, ale mají  nízkou sadovnickou 
hodnotu.  
 
 
„Otisk razítka“ 
 
 
 
Ing. Andrea Rucká, v.r.   
vedoucí Odboru životního prostředí 

 

 

 

 

 

 


